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Krátce z obsahu

Starosta, rada města, zastupitelstvo města, pracovníci 
Městského úřadu i redakce Koryčanského zpravodaje 

přejí všem občanům
pokojné prožití Vánočních svátků,

do roku 2009 hodně zdraví a úspěchů v osobním životě

Pořad bohoslužeb o Vánocích 2008 ve farnostech Koryčany, Střílky, Chvalnov
   Koryčany Jestřabice Střílky  Chvalnov
24. prosince
Štědrý den  22.00    20.00  16.00
25. prosince
Narození Páně 10.00    8.30  16.00
26. prosince 
Sv. Štěpána  10.00  8.30  
27. prosince
sobota    17.00  
28. prosince
neděle  8.00    9.30  11.00
31. prosince
Sv. Silvestra  18.00    16.00 
1. ledna
Nový rok  10.00    8.30  16.00
Na Nový rok 2009 – Vystoupení Národopisného kroužku ze Skoronic v 16.00 hod.
Betlém bude otevřen ve svátky od 14.00 hod. do 17.00 hod., ve všední dny 1 hodinu před bohoslužbou 
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2. etapa rekonstrukce Náměstí za přispění Evropské unie
V současné době si již můžeme říci, 

že to co  jsme  zajišťovali, ale moc jsme 
nevěřili, že se nám podaří zajistit, se stalo 
skutečností. I v Koryčanech máme rekon-
struované, téměř nové Náměstí. 2. etapa 
rekonstrukce Náměstí v Koryčanech je 
realizována v převážné míře za peníze 
Evropské unie z tak zvaného Regionální-
ho operačního programu Střední Morava, 
kdy projekt byl podpořen částkou 14 035 
131 Kč. Skutečností je, že bylo podáno 
podstatně více žádostí, než bylo ve vyhlá-
šeném programu peněz, ale díky velmi 
dobře zpracovanému projektu, kde skuteč-
ně  záleží nejen na každé větě, ale i slově, 
jsme obdrželi tak vysoké bodové ohodno-
cení, že náš projekt byl přijat a tak jsme 
mohli započít s úpravou Náměstí. Ukázalo 
se, že se vyplatí pro zpracovávání žádos-
tí o dotace z fondů Evropské unie, najat 
vysoce profesionální, zkušené odborníky, 
kteří jsou pak jednou ze záruk úspěšnosti 
přiznání dotací. Mohu potvrdit informa-
ci sdělovacích prostředků o náročnosti 
administrativy při zpracovávání žádostí 
o dotaci s tím, že amatéři jako jsme my, 
nemají sami při pokusu o podání žádosti 
o dotaci, šanci. Pro vysvětlení ještě mohu 
dodat, že v žádostech o dotaci používaný 

termín projekt se týká vlastní žádosti, ne 
technické projektové dokumentace, která 
již řeší konkrétní technické zadání akce.

Projektovou technickou dokumentaci 
a tedy to, jak dnes Náměstí vypadá, vypra-
coval pan Ing. Vladimír Navrátil z Kro-
měříže. Dnes je již možno říci, že se, dle 
názoru větší části veřejnosti, zhostil svého 
úkolu velmi dobře s tím, že Náměstí je 
upraveno citlivě a vkusně. Součástí 2. etapy 
rekonstrukce Náměstí je i stavba nových 
veřejných záchodů. Nové WC budou již 
splňovat podmínky bezbariérového pří-
stupu a vůbec budou osazeny inventářem 
odpovídajícím dnešní době. Co se týče 
provozu veřejných WC, nyní řešíme , jak je 
ochránit před vandaly a bezdomovci, aby 
zařízení nezničili, nebo si zde nezbudovali 
noclehárnu. Pravděpodobně budou nové 
WC sledovány kamerovým systémem, 
budou večer zamykány a ráno odmykány 
a z důvodu fi nanční náročnosti pro bezdo-
movce bude nutné vložit k otevření dveří 
minci nižší hodnoty. Účinnost těchto opat-
ření ukáže teprve vlastní provoz. Otevření 
těchto nových veřejných záchodů předpo-
kládáme přibližně od 1. února 2009.

Na závěr bych Vás chtěl ještě seznámit 
s tím, že tímto úprava Náměstí stále ještě 

nekončí. Chtěli bychom realizovat ještě 3. 
etapu, která by spočívala v opravě paprs-
kovitě se napojujících ulic na Náměstí. 
Součástí tohoto projektu by bylo vybu-
dování nových chodníků v Nádražní ulici 
až po koleje, včetně menšího parkoviště u 
hřbitova. Dále oprava chodníků po pravé 
straně Masarykovy ulice kolem drogerie, 
směrem  na Dvorky a vybudování parko-
viště před Českou spořitelnou. Dále opra-
va chodníků a hliněné cesty až k ulici do 
Cihelen. Na Kyjovské ulici by byla součástí 
tohoto projektu oprava chodníku po levé 
straně vozovky z Náměstí po odbočku 
do ulice Zámecká. Dle informací, které 
máme, bude převis požadavků na dotace 
ještě větší, než při žádosti o 2. etapu, ale 
jak se říká, kdo nic nedělá, nic nepokazí. 
Zkusíme to. Pokud bychom uspěli, reali-
zace této 3. etapy by byla pravděpodobně 
až  v roce 2010. Ještě bych Vám chtěl sdělit, 
že kromě této žádosti o dotaci na 3. etapu 
Náměstí, máme rozjednánu ještě řadu dal-
ších žádostí z jiných dotačních oblastí, ale 
o tom zase příště. 

Přeji Vám i nám v novém roce 2009 
hodně štěstí a zdraví a ať se nám všem ales-
poň trochu daří.

 Ing. Miroslav Máčel, starosta

Zápis 
ze 10. řádného zasedání  Zastupitelstva  Města  Koryčany,

konaného dne  28.  8. 2008 v Koryčanech
10. řádné zasedání Zastupitelstva Města Koryčany  konané ve 

velké zasedací místnosti na MěÚ Koryčany  zahájil  starosta Ing. 
Miroslav Máčel v 19.00 hodin.   Zasedání se zúčastnilo 15 zastupi-
telů.  Ověřovateli zápisu byli jmenováni zastupitelé Ivana Chme-
lařová a Josef Ketler Návrhová komise byla schválena ve  složení  
zastupitelů ing. Jaroslav Kočí,  Michal Huška   a  Marek Berka.  
Průběh zasedání zapsal Václav Paseka

Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
4. Zpráva o čerpání rozpočtu Města Koryčany za 31. 7. 2008
5. Schválení rozpočtového výhledu na období 2009 – 2011
6. Návrh podpory výstavbě rodinných domů v Koryčanech  
7. Informace o postupu investičních akcí a VPP města Koryčany,
 schválení smlouvy o dílo na akci „Úprava  náměstí Koryčany“
8. Schválení návrhu zadání změny UP Koryčany ve využití na
 parcelách p. č. 134/3 orná půda a  p. č.134/9 orná půda v k. ú.
 Lískovec a souhlas zastupitelstva se zadáním č. 7 změny územ-
 ního plánu  města Koryčany k realizaci projektu výstavby FVE
 – Blišice

9. Schválení změny obecně závazné vyhlášky č. 1/2004 o míst-
 ních poplatcích města Koryčany
10. Převody majetku města  
11. Schválení organizačního zabezpečení následujícího zasedání
 zastupitelstva
12. Informace pověřených zastupitelů o stavu příprav 100. výročí
 založení tratě Nemotice – Koryčany 
13. Interpelace zastupitelů
14. Diskuse
15. Návrh usnesení
16. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se zasedá-

ní zastupitelstva  zúčastnilo 6 občanů. Dále vyzval zastupitele, aby  
se vyjádřili k navrženému  programu jednání. Navržený program 
byl  schválen  15-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý předložil zprávu o činnosti rady 

od posledního zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vzalo zprávu 
na vědomí. Zpráva je přiložena  k zápisu a je jeho součástí.
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add 4.  Zpráva o čerpání rozpočtu Města Koryčany k 31. 7. 
2008, schválení rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany k 31. 7. 2008 obdrželi  
členové zastupitelstva v materiálech k jednání zastupitelstva. Pří-
jmy jsou plněny na částku 15.022.800,-Kč, tj. 34% schváleného 
rozpočtu a výdaje jsou čerpány na částku 15.022.800,-Kč, tj.  34% 
schváleného rozpočtu.

K této zprávě nebyly dotazy ani připomínky. Starosta přečetl 
návrh usnesení. Zastupitelstvo  města Koryčany vzalo zprávu na 
vědomí. 

add 5. Schválení rozpočtového výhledu na období 2009 
– 2011

Návrh rozpočtového výhledu na období 2009 – 2011 obdrželi 
členové zastupitelstva v materiálech k jednání zastupitelstva. 
Zprávu k tomuto bodu přednesl starosta. Uvedl, že při přezkou-
mání hospodaření ÚC Koryčany za rok 2007 byly zjištěny chyby 
a nedostatky spočívající v  tom, že „Rozpočtový výhled -2003 až 
2023 neobsahoval předepsané náležitosti, tzn. nejbližší 2 roky 
musí být investiční akce doplněny o náklady a příjmy a výdaji. 
Zastupitelstvo na svém předešlém zasedání schválilo jako náprav-
né opatření, že bude  Rozpočtový výhled na období 2009 – 2011 
bude zastupitelstvu předložen ke schválení do 30. 9. 2008.  Staros-
ta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:  
Zastupitelstvo Města Koryčany  schválilo, 15-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů,  rozpočtový výhled na období 2009 – 2011. 

add 6. Návrh podpory výstavbě rodinných domů v Koryča-
nech  

Na předešlém zasedání zastupitelstva byl schválen záměr  
na poskytnutí fi nanční dotace pro stavebníky na demolici sta-
rých rodinných domů  za účelem vytvoření stavebního místa 
pro výstavbu novostavby RD ve stávající zástavbě s tím, že bude 
na dnešním zasedání předložen ke schválení návrh podmínek  
pro poskytnutí dotací  včetně výše příspěvku. Návrh podmínek 
obdrželi zastupitelé v materiálech k jednání zastupitelstva. Sta-
rosta seznámil přítomné s předloženým návrhem podmínek  a 
vyzval zastupitele, aby se vyjádřili k tomuto návrhu a  aby  navrhli 
výši příspěvku. Zastupitelé se v  rozpravě shodli na příspěvku ve 
výši 150.000,-Kč. Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tom-
to bodu hlasovat. 

Hlasování:  
Zastupitelstvo Města Koryčany  schválilo, 14-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů, fi nanční příspěvek ve výši 150.000,-Kč pro sta-
vebníky  na demolici starých RD za účelem vytvoření stavebního 
místa pro výstavbu novostavby RD ve stávající zástavbě za  pod-
mínek v uvedených v příloze.

add 7. Informace o postupu investičních akcí a VPP města 
Koryčany, schválení smlouvy o dílo 

Starosta informoval přítomné o postu prácí na investičních 
akcí a VPP města Koryčany. 

• Z investičních akcí se jedná o II. etapu rekonstrukce
 náměstí. Dle harmonogramu je termín zahájení této akce 
 10. září 2008.  

• dále pokračují práce na přípravě investiční akce „Odpa-
 dové centrum – Město Koryčany“ . 

• připravují se projekty pro třetí etapu III. etapy náměstí  
• bude provedena stavba opěrné zídky vedle bytového

 domu 268 a  nemovitostí pana Taszliho. 
• bude provedena stavba  parkoviště vedle domu čp. 258,

 262

• Z veřejně pospěšných pracích byly provedeny terénní 
 úpravy v ulici Potoky.  

• je  prováděna běžná oprava a údržba veřejného prostran-
 ství a veřejné zeleně. 

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat: 

1. Zastupitelstvo města  Koryčany vzalo na   vědomí  informa-
ci o postupu investičních akcí a VPP města Koryčany 

2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje,15-ti hlasy přítom-
ných zastupitelů, smlouvu o dílo „Úprava náměstí  Koryčany“

add 8. Schválení návrhu zadání změny UP Koryčany ve 
využití na  parcelách p. č. 134/3 orná půda a  p. č.134/9 orná 
půda v k. ú. Lískovec a k.ú. Blišice,určení zastupitele pro zadá-
ní změny UP č.7 

1. Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo,15-ti hlasy přítom-
ných zastupitelů, návrh zadání změny   UP Koryčany ve využití na  
parcelách  p.č.  134/3  a  p.č. 134/9 v  k. ú. Lískovec,  které jsou v 
UP vedeny  jako orná půda.  Změna ve využití spočívá ve vyme-
zení stávající plochy na výše uvedených parcelách, která umožní 
realizaci projektu výstavbu rodinných domů. Před dalším pro-
jednáním v zastupitelstvu bude vyžádán předběžný rozpočet na 
inženýrské sítě. 

2. Zastupitelstvo Města Koryčany  schválilo,15-ti hlasy pří-
tomných zastupitelů, zadání č. 7 změny územního plánu Města 
Koryčany k realizaci projektu výstavby FVE – Blišice.

add 9. Schválení změny obecně závazné vyhlášky č. 1 /2004 
o místních poplatcích města Koryčany

Starosta předložil zastupitelstvu návrh rady  na změnu poplat-
ků za užívání veřejného prostranství v době konání Koryčanské 
pouti.   

Mění se a doplňuje znění  textu článku 15  obecně závazné 
vyhlášky odstavec 2  a odstavec 18 takto:

Odstavec č. 2 se mění takto:  Za krátkodobé používání veřej-
ného prostranství včetně prodeje v době Koryčanské pouti/ stán-
ky,  pulty  k prodejním účelům/  za každou i započatou  šířku 1 m  
bude poplatek 100,-Kč   

Odstavec č. 18 se mění takto:  Za zvláštní používání veřejného 
prostranství pro provoz lunaparků, cirkusů a jiných atrakcí činí 
poplatek za den pobytu takto: 
u velkých atrakcí na náměstí …………700,-Kč   /např. autodrom,
                                                                  housenková dráha, kolotoč
                                           řetízkový, velký, ruské kolo atd. /              
                                                                      
na tržnici…………...................................400,-Kč  
u malých atrakcí  na náměstí………….400,-Kč   /např. střelnice,
                                                                  houpačky, dětský řetízkový  
                                                                                          kolotoč, atd./
 na tržnici…………..................................200,-Kč    

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje , 15-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů, změnu obecně závazné vyhlášky č. 1 /2004 o 
místních poplatcích města Koryčany

add 10. Převod nemovitostí .
Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-

sovat. 
1. Smlouva o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 
1.) Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje, 15-ti hlasy 
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přítomných zastupitelů,  zřízení věcného břemene k obecním  
pozemkům p.č.: 700/1,700/2,700/3,701/5, 707/1,vše ost. plocha- 
ostatní komunikace, vše v k. ú. Koryčany věcné břemeno spočí-
vající v právu chůze a jízdy po těchto parcelách a to ve prospěch 
vlastníka parcel p. č.  697/63, 697/31, 697/24, 697/25, a 697/62 
jehož výlučným vlastníkem je společnost FROTT s. r. o. , Nádraž-
ní 801, Koryčany, IČ 25581899 (jako oprávněný)

2.) Zastupitelstvo  Města Koryčany schvaluje, 15-ti hlasy pří-
tomných zastupitelů, smlouvu o zřízení věcného břemene, kterou 
Město Koryčany zřizuje věcné břemeno mezi společností Vodo-
vody a kanalizace, a. s. Hodonín, se sídlem Purkyňova 2, čp. 2933, 
Hodonín, k obecním pozemkům p. č. 1619/6, 1619/7, 1619/10, 
2230/57 vše ostatní plocha (ostatní komunikace) v k. ú. Koryčany 
dotčených stavbou „Koryčany – havarijní oprava zásobovacího 
řádu“,  věcné břemeno spojené s vlastnictvím těchto pozemků.

2.) Bezúplatný převod 
Za předpokladu, že město Koryčany obdrží bezúplatně od 

HZS ZK cisternovou automobilovou stříkačku  CAS 24 předá 
Město Koryčany Městysu Litenčice CAS 8, kterou Město Koryča-
ny  současně vlastní. 

3.) Převod nemovitosti
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje,15-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů,    snížení kupní ceny za prodej domu čp. 53 v k. 
ú. Blišice (dům po paní Navrátilové)  ze současné ceny 290.000,-
Kč  250.000,-Kč. 

4.) Smlouva o výpůjčce
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje, 15-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů, smlouvu o výpůjčce s vlastníky pozemků v are-
álu bývalého kravína v Blišicích, a to parcel p. č.:  60/2,60/3,60/4, 
60/5, 60/6, 60/7, 60/8, 60/9, 60/10, 62/13, 62/14, 62/16, 62/17, 
62/19, 62/20, 62/22, 62/23, 62/25, 62/26, 62/28, 62/29, 62/31, 
62/32, 62/34, 62/35, 62/37, 62/39, 62/42, 61/2,62/5, 62/6, 62/7, 
62/8, 62/9, 62/10, 62/11, 62/12  vše v k. ú. Blišice za účelem zříze-
ní meziskladu materiálu města.   

add 10. Schválení organizačního zabezpečení následující-
ho zasedání zastupitelstva

Starosta seznámil zastupitele s organizačním zabezpečením 

následujícího zasedání zastupitelstva, jehož  návrh obdrželi všich-
ni zastupitelé v materiálech k jednání v zastupitelstvu.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje  15-ti hlasy přítom-

ných zastupitelů organizační zabezpečení následujícího  zasedání 
zastupitelstva v Koryčanech, které se bude konat dne 27. 11. 2008  
v 18 hodin. 

add12. Informace pověřených zastupitelů o stavu příprav 
100. výročí založení tratě Nemotice – Koryčany 

Zastupitelé Ing. Jaroslav Kočí a pan Zdeněk Šmela informo-
vali přítomné o stavu příprav 100. výročí založení tratě Nemotice 
– Koryčany. 

Zastupitelstvo města  Koryčany vzalo jejich  informaci  na 
vědomí.

add 11. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace  členů zastupitelstva.

add 12. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi do které se přihlásil pan Josef Budík. 

V diskusi zhodnotil kladnou spolupráci osadního výboru v Lís-
kovci s městem, zejména na splnění požadavků vznesených osad-
ním výborem.    

add 13. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové komise přednesením zprá-

vy. Člen  návrhové komise pan ing. Jaroslav Kočí  přečetl   návrh 
usnesení, které zastupitelé jednomyslně schválili.

add 14. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel poděkoval všem za účast na 

dnešním zasedání a jednání ve 21:00 hodin ukončil.
V Koryčanech dne 5. 9. 2008

Zprávy z kulturního dění v Koryčanech
29. října proběhl průvod světýlek, který vyšel z náměstí v Koryčanech a zkončil v areálu KD Koryna kde rodiče s dětmi viděli 

ohňostroj a krátkou pohádku. Akce se zúčastnilo přes 150 rodičů a dětí. Na akci fi nančně přispělo Město Koryčany.

12. listopadu zavítal do Koryčan Evropský kabaret z Opavy pod vedením pana Krpce který vystoupil v KD Koryna. Vystoupení 
se zúčastnilo 76 diváků.

3. prosince proběhla Mikulášská besídka na které byly děti obdarovány balíčky se sladkostmi a zatančily si s čerty na čertovské 
diskotéce. Na akci fi nančně přispělo Město Koryčany.

7. prosince proběhla vánoční výstava s ukázkami chráněných dílen. Bylo k vidění pletení košíků, výroba svíček, pečení perníčků, 
pletení koberců, výroba adventních věnců, svícnů a výroba věcí z včelího vosku. Na tuto akci byla poskytnuta dotace z fondu kultury 
Zlínského kraje ve výši 15.000,- Kč.

Kulturní a informační středisko a KD Koryna děkuje sponzorům za poskytnuté prostředky.
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Včelařský rok 2008

Zima roků 2007/2008 byla už druhý 
rok velice mírná. Dnů s velkými mrazy 
bylo málo, sníh nebyl téměř žádný. Zdá-
lo by se tedy podmínky pro zimování včel 
příznivé. Opak je pravdou. Při mírné zimě 
totiž včely začnou dříve plodovat, spotře-
bují více zásob a při prudké změně teploty 
pak může nastat situace, že včelstvo není 
schopno nakladený plod vyhřát a docho-
vat. 

Dalším negativním vlivem byl rozvoj 
roztoče Varroa destruktor. Vzhledem k 
mírné zimě se během roku vyvinulo více 
jeho generací a podařilo se jim tak zdeci-
movat hlavně podzimní generaci dlouho-
věkých včel a tak došlo k úhynu včelstev 
ještě na podzim. Tento jev se v minulých 
letech v takovém rozsahu dosud nepro-

jevil. Na to pochopitelně navázaly další 
zimní ztráty a tak jsme na jaře konstato-
vali úbytek 45 včelstev, tedy úbytek, který 
už dlouho nebyl. Včelaři se snažili včelstva 
rozmnožit, ale ani to se zcela nedařilo a tak 
do zimy jdeme s úbytkem 25 včelstev, proti 
loňskému podzimu.

Počasí nebylo z hlediska včelí snůš-
ky nijak výrazné. Projevilo se to snůškou 
spíše podprůměrnou, i když někde byla 
snůška na průměru. V ročních výkazech 
vykázali včelaři z Koryčan a připojených 
obcí snůšku celkem 2830 kg, což je asi 20 
kg na včelstvo. Je to snůška pod dlouhodo-
bým průměrem.

Léčení letos proběhlo jako obvykle, 
znovu jsme letos použili kyselinu mra-
venčí (přípravek Formidol), potom byl 
nasazen Gabon, pak dvojí fumigace a teď 
začátkem prosince proběhne ještě ošetření 
aerosolem.

V přiložené tabulce je počet včelařů a 
počet zimovaných včelstev od roku 1989 
až do letošního roku 2008. Podle počtu 
včelstev je tento rok kvůli úbytkům hod-
notit jako poměrně špatný. Dále nám klesl 

počet včelařů, někteří zemřeli, jiní přestali 
včely chovat.

Rok Počet   Počet  Přír./Úbytek
 včelařů včelstev
1989 38 315 
1990 35 297 -18
1991 38 291 -6
1992 39 270 -21
1993 34 219 -51
1994 35 201 -18
1995 31 179 -22
1996 28 189 10
1997 26 139 -50
1998 27 169   30
1999 25 191  22
2000 26 190   -1
2001 26 189   -1
2002 25 193    4
2003 23 178 -15
2004 22 201 23
2005 23 208 7
2006 24 189 -19
2007 24 206 17
2008 21 181 -25

Ing. Jaroslav Kočí

Mikulášský turnaj v malé kopané
V sobotu 22.11.2008 se žáci 1. stupně naší školy zúčastni-

li Mikulášského turnaje v malé kopané, který pořádal DDM 
Kyjov. 

V kategorii 1. – 3. tříd sehrála zápasy 3 družstva v jedné skupi-
ně, v kategorii 4. – 5. tříd bojovalo o umístění 6 družstev ve  dvou 
skupinách. Celkem bylo odehráno 13 zápasů.

Ve fi nálních zápasech  vybojovalo družstvo 
Koryčany A    1. místo 
Koryčany B    3. místo
/ kategorie 1. – 3. tříd/.
       
V kategorii 4. – 5. tříd se družstvo našich fotbalistů umístilo 

po velkém  boji na krásném 2. místě.
                                                                                                    
Kategorie  1. – 3. tříd:

Koryčany A -  Kaňa Dominik, Budík Miroslav, Nezdařil Matyáš, 
Vrtal Adam
Koryčany B – Gejdoš Rostislav, Klem Jakub, Klem Václav, Micha-
lík Adam, Tomaštík Filip

Kategorie  4. – 5. tříd:
Veselý Radek, Boucník Matouš, Gejdoš Rostislav, Handl David, 
Krejčiřík Nicolas, Majerich Lukáš, Němec Pavel

Mikulášský turnaj pokračoval v sobotu 1.12.2008 pro katego-
rie 6. – 7. tříd, 8. - 9. tříd v sálové kopané. Ve dvou skupinách 
sehrálo zápasy 8 družstev. Družstvo Koryčany 8. - 9. tříd nepo-
stoupilo ze skupiny, družstvo 6. – 7. tříd ve fi nále vybojovalo  2. 
místo.
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Na den 11. listopadu se každoročně připomíná den veteránů 
světových  válek. Letos k nám někdo do redakce poslal seznam 
legionářů z 1. světové války z Koryčan a okolí. Posléze jsem zjis-
til zdroj těchto informací, jsou jím webové stránky Vojenského 
historického archivu Praha, kde je podrobná jmenovitá databáze 
legionářů. Už delší dobu jsem přemýšlel, jak připomenout tento 
zapomínaný úsek našich  dějin a tak děkuji tomuto anonymnímu 
podnětu, že mi dal výchozí bod.

Českoslovenští legionáři jsou fenoménem, který sotva má 
obdobu v historii jiných národů. Existence našich legií a jejich 
ovládnutí celé transsibiřské magistrály byl zřejmě nejdůležitějším 
Masarykovým argumentem v úsilí o uznání samostatného čes-
koslovenského státu. V době revolučního chaosu v Rusku byly 
naše legie jediným organizovaným a disciplinovaným vojenským 
tělesem na celé Sibiři a v tom je jejich velikost a význam. Dnes už 
jsou tito lidé všichni mrtví a minulá doba vzpomínkám na jejich 
hrdinný boj a zásluhy, bohužel, nepřála. Na vlastní informaci o 
legiích, jejich boji a historickém zhodnocení by nestačil obsáhlý 
článek, já navíc nejsem povolaný, abych tak činil. Takže přidávám 
pouhý kamínek do této historické mozaiky a tím je seznam legi-
onářů z Koryčan, Blišic, Lískovce a Jestřabic. Pokud to byli vaši 
příbuzní nebo známí, věnujte jim svoji vděčnou vzpomínku.

Koryčany:
Bartošík Jan, 22.7.1890, Rusko, 8. pluk
Berka Rudolf, 30.12.1878, Rusko
Goldman František, 28.9.1887. Rusko, 11. pluk, 7.rota 
Hunča Josef, 24.8.1880, Rusko
Chalabala Štěpán, 1884, střelec, Francie, 23. pluk
Chmela Cyril, 6.12.1893, Itálie, 34. pluk, 3.rota
Jedlička Štěpán, 25.12.1887, Itálie, 35. pluk
Konečný Josef, 20.2.1888, Rusko
Kučera Antonín, 30.5.1891, Rusko, 1. pluk
Kudlička Bohumil, 6.12.1877, Rusko. 12. pluk, 3. rota
Kukák Josef, 3.8.1888, Rusko, 6. pluk, 6. rota
Matoušek Jaroslav, 27.4.1890, Rusko, 8. pluk
Mazánek Jan, 6.3.1884, Rusko, 2. záložní pluk

Müller Robert, 6.6.1891, Rusko, 5. pluk
Nesvadba Josef, 1893, adjunkt, Francie, 23. cizinecká legie
Nesvadba Vilém, 1891, střelec, Francie, 1. cizinecká legie
Novotný František, 7.9.1886, Rusko, 2. pluk
Ondrášek Vít, 1896, kapitán, Francie, 22. pluk
Parduba František, 3.12.1889, Rusko
Pecina Leopold, 1897, střelec, Francie, kanadská armáda
Pecina Václav, 31.1.1890, Rusko, 3. pluk, 9. rota
Pešl Oldřich, 28.6.1893, 1. pluk, 1. rota
Petržela Leopold, 15.10.1896, střelec, Itálie, 31. pluk
Sekanina Bohumil, 9.12.1889, Rusko, 25. pluk
Šamánek Josef, 31.8.1884, Rusko, 7. pluk
Šumbera František, 10.1.1893, střelec, Itálie
Vysloužil Karel, 8.2.1897, Rusko
Zbořil Josef, 24.3.1887, Rusko, 5. pluk, hudba
Zbrožek Josef, 26.5.1875, Rusko

Blišice:
Crhounek Eusebius Josef, 1896, četař, Rusko, 25. pluk
Klemm Václav, 24.11.1895, Rusko
Mičík Karel, 9.3.1896, Rusko, 3. pluk
Orel Hubert, 12.6.1895, Rusko
Pořízek Ferdinand, 14.4.1887, Rusko, 9. pluk, 6. rota
Sabáček Jindřich, 13.8.1892, Rusko

Jestřabice:
Bednařík Josef, 24.6.1879, Rusko
Budík Josef, 10.3.1881, Rusko, 7. pluk, 3. rota
Kovařík Jindřich, 25.4.1895, Rusko, 3. pluk
Skalička Cyril, 7.8.1884, Rusko
Šafařík Vladimír, 2.3.1894, Rusko. 8. pluk
Vajdiš František, 10.10.1897, Rusko, 6. pluk, 10. rot
Weiser Karel, 6.1.1875, Rusko

Lískovec:
Lichevník Julius, 3.2.1883, Rusko

Ing. Jaroslav Kočí

Vzpomínka na legionáře z Koryčan a okolí

Kategorie 6. – 7. tříd:
Burget David, Burget Michal, Boucník Matouš, Gejdoš Rostislav, 
Hanák Filip, Hubr Michal, Mostovský Jan, Prachař Patrik, Žalčík 
Martin

Kategorie 8. – 9. tříd:
Drozd Michal, Hradil Jaroslav, Holub Zdeněk, Mateleško Franti-
šek, Silný Jakub, Tomaštík Patrik, Zelinka Patrik

Závěrem chci poděkovat všem fotbalistům, kteří skvěle repre-
zentovali naši školu, trenérům René Braunerovi, Petru Posoldovi, 
Jaroslavu Dvouletému za přípravu na Mikulášský turnaj a taktéž 
rodičům fotbalistů, kteří přijeli naše družstva povzbudit.                          

Mgr. Ivana Dvouletá, učitelka ZŠ Koryčany
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Na neděli 7. září, při koryčanské pou-
ti, byla plánovaná historická jízda parního 
vlaku, která by  připomněla stoleté výročí 
místní železniční tratě. Pořádající organi-
zace České dráhy a. s. věnovala této akci 
velkou pozornost. Díky provozním pra-
covníkům Českých drah byla s předstihem 
provedena oprava značení tratě a úklid ve 
stanici Koryčany. Na úklidu železniční sta-
nice se rovněž podíleli pracovníci města. 
Byla rovněž vyrobena nová staniční tabule 
pro stanici Koryčany, která se ztratila. Na 
místě se sešli zainteresovaní pracovníci 
Českých drah spolu se zástupci města a 
domluvily se poslední podrobnosti. 

V neděli před 11 hodinou se začaly na 
koryčanské nádraží zvolna trousit davy  lidí 
ze širokého okolí, kteří chtěli vidět dlou-
ho nevídanou atrakci – parní vlak opět v 
Koryčanech. Souprava historické lokomo-
tivy T334.002 spolu s 5 historickými vozy, 
vzadu s posilovou lokomotivou řady 742, 
vyjela z Veselí nad Moravou, se zastávkami 
v Bzenci, Vracově, Vlkoši, Kyjově, Bohu-
slavicích, Jestřabicích, Nemoticích, odkud 
odbočila na historickou místní trať do 
Koryčan.  Vlak měl malé zpoždění způso-
bené drobnou závadou na jednom vagonu, 
ale pak už bylo zdálky slyšet charakteristic-
ký zvuk parní lokomotivy, pak její houká-
ní na přejezdu polní cesty a za chvíli se již 
objevila lokomotiva v čele vlaku. Všechny 
fotoaparáty a kamery byly v pohotovos-
ti a pak už souprava zastavuje ve stanici. 
Otevírají se dveře historických vagonů a 
začínají vystupovat cestující. Vystupovat je 
slabé slovo, protože cestující v krátké chvíli 

zaplavují nádraží a pořád jim není konce. 
Podle přehledu provozovatele bylo platí-
cích cestujících asi 600. 

Nastávají fotografi cké žně, všichni 
zúčastnění fotografují lokomotivu ze všech 
stran, děti se šplhají do kabiny strojvůdce 
a se zájmem pozorují místo, ze kterého se 
tento velký stroj ovládá. Místní hasičský 
sbor z cisterny doplňuje vodu do stroje, 
protože po trati už nikde není vodní jeřáb, 
což bylo zařízení, které zbrojilo parní 
lokomotivy vodou. Davy se rozptylují po 
městě. Část návštěvníků se jde podívat do 
bývalé výtopny, kde amatérské sdružení 
Klubu přátel kolejových vozidel instalova-
lo výstavu k historii železnice, další putu-

jí dále na náměstí na poutní atrakce. I na 
náměstí v přízemí městského úřadu byla 
výstava pana Miroslava Čížka, který sbírá 
nerůznější historické předměty z provozu 
železnice.

Vlaková souprava v 11.30 hod. odjíždí 
do Nemotic, aby se před 13 hodinou opět 
vrátila zpět do Koryčan  a ve 14.05 hodin 
je připravena se všemi cestujícími na zpá-
teční cestu přes Nemotice, Kyjoov, Bzenec 
do Veselí nad Moravou. Vlak se rozjíždí, 
náhle nějaký rozruch mezi přihlížejícími a 
vlak znovu zastavuje. To už je vidět v dálce 
tři postavičky v uniformách historických 
průvodčích, kteří rychlým během dobíhají 
soupravu a urychleně zaujímají svá místa ve 
vagonech. Pouťové atrakce je zřejmě natolik 
zaujaly, že málem zmeškali svůj vlak.

Jak už předchozího popisu vidět, akce 
byla velice hojně navštívena a u některých 
návštěvníků především u dětí, vzbudila 
přímo nadšení. Byl to vzrušujícím zážitek 
vidět po tolika letech znovu v Koryčanech 
parní lokomotivu s historickými vozy a 
moci se tímto vlakem svézt. Nezbývá než 
poděkovat všem organizátorům, .kteří 
tuto zdařilou akci připravili a doufat, že se 
podobná akce bude opakovat dříve než po 
100 letech. 

Ing. Jaroslav Kočí
foto k článku najdete na str. 8

Historická parní lokomotiva po letech znovu v Koryčanech 
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Den s dětskou knihou

28.11.2008

„Noc s dětskou knihou“

Městská knihovna v Koryčanech připravila pro děti  zajímavý program, plný soutěží , vyrábění  a  
došlo i na noční překvapení, kterým byla noční prohlídka HASIČSKÉ ZBROZNICE

 Děti si během podvečera vyrobily lucerničky a krásné Vánoční vazby a pak jsem se všichni vypravili 
na noční prohlídku HASIČSKÉ ZBROJNICE.

Tímto bych chtěla poděkovat paní Frankové a Norkové 
za zajímavý výklad a celou exkurzi.
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Mikulášská besídka SHM Klubu Koryčany
Tradičně pořádá SHM Klub Koryča-

ny (ve spolupráci s TO Orel a Farností 
Koryčany) mikulášskou besídku ve far-
ním kostele sv. Vavřince v Koryčanech. 
Také v tomto roce jsme uspořádali Miku-
lášskou besídku, která se konala v neděli 
7. 12. 2008 a byla hojně navštívena dět-
mi, rodiči i prarodiči. Děti z nábožen-
ství předvedly scénku „Kdo je na světě 
nejsilnější“ a sbor zazpíval pro potěchu 
všech zúčastněných. Centrem veškerého 
dění byl sv. Mikuláš, který přišel mezi 
nás a díky štědrosti sponzorů přítom-
ným dětem naložil drobné sladkosti. 

Vedle této pravidelné akce pořádané 
pro lidi dobré vůle z Koryčan a okolí, 
SHM Klub Koryčany rozšířil svoji čin-
nost o florbalový kroužek (hlavní trenér 
pan Boucník). Letos se nám podařilo 
získat dotaci na zakoupení certifiko-
vaných florbalových mantinelů, takže 
bychom mohli od příští sezóny začít 
hrát okresní přebor. Naši členové jezdí 
na turnaje pořádané spřáteleným SHM 
Kroměříž a časem možná vyrazíme na 
velké celorepublikové turnaje, které se 
konají v Praze. 

Věříme, že naše činnost se bude i 
nadále rozrůstat. Chceme rovněž podě-
kovat všem sponzorům, kteří nám na 
činnost finančně přispěli zejména Městu 
Koryčany. 

JUDr. Markéta Selucká, Ph.D.
předsedkyně klubu
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ALME MASÁŽE
Mgr. A. Kubáčková

Tel. : +420728993973
V lednu, na Masarykově ulici se bude otvírat malá soukromá provozovna ALME MASÁŽE. Alternativní medicína je zdánlivě nový směr lékařství, avšak 

vychází z dlouhodobých tradic a poznatků. 

Zdraví máme pouze jedno, druhé nám nikdo nedá a je tedy nutné o ně pečovat.
Ve své práci vždy hledám smysluplnost, 23 let jsem pracovala jako učitelka, avšak současná situace v systému školství (sociální postavení, podmínky pro 

práci, práva a povinnosti učitelů …) se v mnohém změnila a rozchází se s mými představami o práci v tomto oboru. 
Rozhodla jsem se změnit profesi.                                                                                                         
Na počátku byl rekvalifi kační kurz – rekondiční a sportovní masáže.Následovala praxe v nedalekých lázničkách Leopoldov Zde jsem poznala nádherné 

prostředí, ale také nutnost vlastní péče o zdraví, nejen z lékařského hlediska, ale i z pohledu prevence. Z původního vedlejšího pracovního poměru se stal 
hlavní pracovní poměr.  Práce maséra - terapeuta je náročná, vyžaduje stálé vzdělávání,. avšak v naší společnosti je  čím dál více potřebnější a vyhledávanější.

Má praxe vychází ze znalostí již získaných a také z absolvovaných kurzů.

Klasická rekondiční a sportovní masáž - Rekvalifi kační kurz zakončený zkouškou s anatomie, dermatologie, 
ortopedie, základy první pomoci a psychologie, který mi umožňuje praxi.

Breussova masáž - Působí na pohybový aparát, především na meziobratlové ploténky.

Medová masáž - Vhodná k hloubkové detoxikaci svalů.

Refl exologie - Samostatný obor zabývající se refl exními body a plochami.

Baňkování - Uvolnění svalového napětí pomocí masážních baněk.

Lávové kameny - Terapie svalů a kloubů zahřátými lávovými kameny.

Moxa - Hloubkové prohřívání svalů pomocí moxy ( slisovaný pelyněk).

Dornova metoda - Jemná manuální terapie, která vrací klouby na původní místo a to za pohybu pacienta v 
dynamice.

Th ajská klasická masáž - Cvičení a cviky s oporou a dopomocí.

Avšak královnou znalostí je studium Tradiční čínské medicíny. Přístup lékařů východu je leckdy v rozporu s naším, západním lékařstvím. Jedná se o 
celostní pohled na pacienta.Je nutné vždy postup uvážit a hledat rozumnou střední cestu. Pokud čínská medicína funguje už 4000 let a osvědčila se i mnohým 
naším lékařům, proč by neměla být úspěšná i u nás – v Koryčanech.  Ve své praxi se chci zaměřit na odstraňování  bolestí svalů a kloubů , tj. záda, ramena,lokty, 
kolena . . .  , které vznikají ztuhnutím svalů v důsledku fyzické námahy, jednostrannou zátěží..Zvolený postup při uvolňování svalových skupin vždy nejprve 
vysvětlím a po odsouhlasení realizuji. Vždyť lidé, kteří trpí dlouhodobými bolestmi žijí i zde. Má práce je doplněna rašelinovými, voskovými a bylinnými 
zábaly, které mají léčebné - protirevmatické a protizánětlivé účinky. 

Oboru terapeut se budu věnovat i nadále, svou práci zdokonaluji dalším  studiem, vždyť tato práce je v naši uspěchané době více než potřebná.
 Mgr. A. Kubáčková
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Rozkvetlé Koryčany 2008
Vyhodnocení ze dne 22.9.2008

Kategorie A - rodinné domy
1.místo 
- ing. Miroslav Budík, Lískovec čp. 52
odměna 1.500,-Kč

2. až 3. místo
- Petr Janus, Koryčany, Močílky 922
- Marie Hoová, Koryčany, Smetanova 568 
odměna po 1.000,-Kč

Kategorie B - bytové domy
Nehodnoceno, přihlášky neodpovídaly 
zadání

Kategorie C - podnikatelské 
objekty a instituce
Nehodnoceno, nepřišla žádná přihláška

Kategorie D - předzahrádky 
a okolí domu
1. místo
Drahomíra Šimečková, Koryčany, Svato-
plukova 915
odměna 1.500,-Kč

2. místo
Marie Hoová, Koryčany, Smetanova 568
odměna 1.000,-Kč

3. místo
- Boudová Emílie, Koryčany, Pivodova 895
- Kotibovi, Blišice l 
odměna po  500,-Kč

Vyhodnocení provedla sedmičlenná komi-
se.

Rada města Koryčany děkuje přihlášeným 
za účast v soutěži a všem nevyhodnoceným 
účastníkům za zájem o vylepšení vzhledu 
města předala dárek (hnojivo).

- ing. Miroslav Budík, Lískovec čp. 52

Drahomíra Šimečková, Koryčany, Svatoplukova 915


